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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen formában tervezi tájékoztatni a korábban 
elutasított családokat arról, hogy jogosulttá váltak a kedvezményes lakossági díjszabás 
igénybevételére?" 

Tisztelt Miniszter úr!

 

Számtalan alkalommal fordultam a tavalyi évben írásbeli kérdéssel az illetékes tárcához a családi
fogyasztási közösségek, ismertebb nevén a többgenerációs házak ügyében. Ezekre az ingatlanokra
ugyanis  sokáig  gyakorlatilag  nem vonatkoztak  a  kedvezményes  lakossági  energiaárak,  mivel  a
kormányzati döntés által amúgy is alacsony értékben megszabott átlagfogyasztást nem családok,
hanem mérőórák tekintetében tették lehetővé. Bár a lakossági megkeresések nyomán írt kérdéseim
durva  elutasításra  találtak,  ez  a  méltánytalan  helyzet  végül  a  fűtési  szezon  beállta  előtt  mégis
korrigálásra került.

Ezt  követően  szembesültek  az  érintettek  azzal,  hogy  az  külső  bejárattal  nem  rendelkező,  de
egyébként minden tekintetben önálló lakások, azaz éppen a valóban együtt élő családi generációk
mégis  kiszorulnak  lakosságnak  szánt  energiaárakból.  Történt  mindez  annak  ellenére,  hogy  a
jogszabály  egyébként  kifejezetten  a  családi  fogyasztói  közösségeket  kívánta  segíteni.  Miután
ismételten számos megkeresést kaptam, újfent írásbeli kérdésekkel fordultam a minisztériumhoz,
bár a válaszok hangneme továbbra sem változott.

A döntéshozók  azonban  végül  ismételten  belátták,  hogy  igazságtalan  helyzetet  teremtettek.  Az
584/2022. (XII. 28.) Korm. rendelet az önálló rendeltetési egység fogalmát úgy módosította, hogy
annak  megfelel  már  az  épületen  belüli  közös  közlekedőből  nyíló  önálló  bejárattal  rendelkező
helyiség vagy helyiségcsoport is.  Bár  a módosítás  ténye megjelent a  Magyar Közlönyben, nem
biztos, hogy arról minden érintett értesült, így ebben a kormánynak még van feladata.  



 
 

Tisztelt Miniszter úr!

 

Örömmel üdvözlöm, hogy a kormány több hónap után végre belátta  elhibázott  intézkedéseit  és
korrigálta az igazságtalan helyzetet. A teljes megoldáshoz már csak annyi hiányzik, hogy a valóban
együtt  élő  családoknak  jogosan  járó,  de  csak  mostantól  megszerezhető  kedvezmény
visszamenőlegesen is érvényesíthetővé váljon. Senki nem szenvedhet hátrányt ugyanis azért, mert a
kormányzat  későn  ébredt  rá,  hogy  milyen  helyzetbe  hozta  a  magyar  családokat.  A napokban
elindított eljárás ugyanis már csak februárban a fűtési szezon végére hozhat kedvező eredményt, így
ezek a családok gyakorlatilag a tél folyamán a lakossági energiaáraknál jóval többet kénytelenek
fizetni.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1.  Milyen formában tervezi  tájékoztatni  a  korábban elutasított  családokat  arról,  hogy jogosulttá
váltak a kedvezményes lakossági díjszabás igénybevételére?

2.  Mikor  lesznek  visszamenőlegesen  is  érvényesíthetőek  a  csak  mostantól  megszerezhető
kedvezményes energiaárak?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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